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Vážení spoluobčané, 

dovolte mi, abych vás ještě touto formou seznámila s výsledkem mimořádného zasedání ze dne 5.6.2021, které se 

týkalo odkanalizování naší obce. Na zasedání byly opětovně poskytnuty informace, týkající se možností způsobů 

odkanalizování obce. Stěžejním bodem bylo představení studie gravitační kanalizace, která byla zhotovena firmou 

Egyprojekt Plzeň na základě požadavku a výběru petičního výboru. Tato studie byla téměř shodná se studií, kterou 

představilo zastupitelstvo obce na jednání dne 13.4.2021. Původní studie hovořila o nákladech cca 99 mil. Kč s tím, že 

bude v obci 13 „velkých“ přečerpávacích stanic a gravitačně budou připojeny všechny nemovitosti. Studie od firmy 

Egyprojekt počítá s částkou cca 92 mil. Kč, ponížila počet „velkých“ přečerpávacích stanic na 7, avšak za cenu toho, že 

vybrané nemovitosti budou muset být připojeny tlakově. Na základě této skutečnosti bych ráda sdělila, že bylo 

vyvráceno obvinění ze strany petičního výboru vůči zastupitelstvu o ovlivňování původní studie, kdy jsme byli nařčení 

z umělého navýšení ceny. Finanční obnos, který by byl pro tuto variantu potřeba, není v silách obce realizovat. 

S ohledem na přebytek rozpočtu, výše splátky úvěru a nákladů na provoz „velkých“ přečerpávacích stanic (minimálně 

720 000 Kč ročně) by se obec mohla dostat do dluhové pasti, což si na svědomí nikdo ze zastupitelů nemůže z morálních 

i logických důvodů vzít.  

Nikdo nepopírá, že gravitační kanalizace je „nejjednodušší“ postup odkanalizování nemovitostí, avšak je potřeba zvážit 

i reálné možnosti. Mimo vysokou finanční zátěž pro obec (rozpočet obce není v takové výši, aby se s čistým svědomím 

dala realizovat zakázka za bezmála 100 mil. Kč) nenahrává gravitační kanalizaci v naší obci ani naše rozloha, a 

především geografický profil obce, kdy převážná většina horních Příkosic je spádově na opačnou stranu, než je potřeba. 

Pokud by zde pro gravitační odkanalizování byly vhodné podmínky, nepotřebovali bychom takové množství velkých 

přečerpávacích stanic.  Dále je potřeba zvážit zátěž a nepohodlí majitelů těch nemovitostí, v jejichž blízkosti by se 

„velké“ přečerpávací stanice nacházely a opět je potřeba zmínit, že řada nemovitostí by byla i tak připojena tlakově 

s tím, že by majitelé platili stejně vysoké stočné jako ti, kteří jsou připojeni gravitačně. 

Na jednání došlo k domluvě, že vyčkáme, kolik lidí odevzdá „souhlas“ s tlakovou kanalizací (situační 

výkres, který každý obdržel) do 31.7.2021. Lidé, kteří svůj souhlas odevzdali, ho již znovu odevzdávat 

nemusí. Ti, kteří podepsali odstoupení od souhlasu a odstoupit nechtějí, budou muset podepsat nový 

souhlas. Pokud potřebujete výkres opravit nebo znovu vytisknout, rádi vám na obecním úřadu pomůžeme. 

Stačí vaše výkresy odnést na OÚ nebo zde vhodit do schránky. Pokud by někdo chtěl již odevzdaný souhlas 

vrátit, s tím, že si umístění tlakové kanalizace na svém pozemku rozmyslel, může tak samozřejmě bez obav 

učinit. Pokud do 31.7.2021 získáme souhlas s umístěním tlakové kanalizace u 70 % nemovitostí, bude toto 

bráno jako názor většiny a budeme pokračovat s přípravou projektu tlakové kanalizace. Pokud ne, 

odkanalizování obce se pozastaví. Je však možné, že v budoucnu budeme muset všichni dokládat, jak 

odpadní vody likvidujeme. 

Z výše uvedených faktů se jeví jako nejreálnější varianta tlakového odkanalizování obce. Co se týká nákladů 

jednotlivých občanů, nikdo nepopírá, že není tento způsob odkanalizování zadarmo. Nicméně při porovnání nákladů s 

gravitační kanalizaci (pořízení přípojky, kterou nehradí dotace, výší částky za stočné) je tlaková kanalizace 

v dlouhodobém horizontu výhodnější, jak pro jednotlivé občany, tak pro další rozvoj naší obce. Rozvojem obce je 

míněna nejen výstavba nových rodinných domů, ale také možnosti financování jiných oblastí, nejen kanalizace.  

Pevně věřím ve zdravý úsudek našich spoluobčanů. Ráda bych vás proto požádala, abyste se při rozhodování o pořízení 

kanalizace v obci řídili fakty a nikoli emocemi. Je to velmi důležité i pro budoucí generace. Nechceme, aby naše děti 

platily tak vysoké dluhy s tím, že by si v obci nic jiného nemohly dovolit.  

Přehled nákladů najdete na druhé straně. 

Tamara Suchá  
starostka obce   


